

وزارة الصناعة والمعادن / شركة ابن ماجد العامة

م / إعلان فرصه استثمارية (عقد مشاركة)

٦/م/ب ن م/٢٠٢١ وموضوعها

أنشاء مجمع لبناء واصلاح السفن النهريه والبحريه

تدعو شركة ابن ماجد العامة إحدى تشكيلات وزارة الصناعة والمعادن كافة الشركات العراقية و الأجنبية الراسية في (أنشاء

مجمع لبناء واصلاح السفن النهريه والبحريه) التي لديها القدرة والكفاءه والإمكانيات الفنية المطلوبة في مجالات الفرصه الاستثمارية المعان عنها تقديم عروضها للفرصه الاستثمارية (عقد المشاركة) للاشتراك مع شركتنا استنادا للمادة (١٥) من قانون الشركات اعلمه رقم ٢٢ لسنة ١٩٩٧ المعدل بموجب الشروط المعان عنها على موقع شركة ابن ماجد العامة ضمن الانترنت الدولية وموقع وزارة الصناعه والمعادن على الشركات الراغبة بالاشتراك مراجعة مقر الشركة الكائن في محافظة البصره لاساحة معد استقبال مرسلات الإذاعة والتلفزيون لاستلام الوثائق الخاصة بالفرصه الاستثمارية (عقد المشاركة) لقاء مبلغ (٢٥٠,٠٠٠) مائتان وخمسون ألف دينار فقط غير قابل للرد وتقديم عروضهم الفنية والتجارية متضمنة كافة الوثائق والبيانات المطلوبة وحسب ما عيّن أدناه :-

١- تضمين العرض الفني قيام الشركة المتقدمة للاشتراك بالفرصه الاستثمارية لاشترك الطرفين (إعداد كافة التصاميم والمخططات الإنشائية والميكانيكية والكهربائية وشاملا المخططات التفصيلية واختيار المواد والمعدات الكهرو ميكانيكية والاشترك بمساومات فشاء .

٢- التشاور والتسويق والتعاون بين الطرفين قبل مرحلة تقديم العروض الفنية والتجارية للمستفيد النهائي .

٣- مشاركة كواثر شركة ابن ماجد العامة بالتنفيذ العملي وبإشراف خبراء الطرف الثاني (الشريك) .

٤- التعاون والعمل المشترك على تطوير الفرصه الاستثمارية ووردها بكل ما يستجد من تكنولوجيا حديثة ومتطورة .

٥- قيام الطرفين بالسعي للتحديث والتواصل على الوصول إلى اطي نسبة التصنيع وتقليل في مصانع (شركة ابن ماجد العامة) لتحقيق أعلى قيمة مضاعفة ونسبة ائتان عن ٢٥% قبلة للزيادة وتحقيق نسبة ربح يتم الاتفاق عليها وأكمل عند يتم تنفيذ (ملاحق عقود المشاركة) .

٦- تقديم كافة الوثائق الثبوتية الخاصة بالشركة المتمثلة بشهادة تأسيس الشركة مصنعة من قبل سفارة جمهورية العراق في بلد التأسيس .

٧- تقديم كتاب تليد من المصارف الراسية المتعددة من قبل البنك المركزي العراقي تؤيد الكفاءة المالية للشركة وعلى إن تكون مصدقة من وزارة الخارجية العراقية في حال كونها مسجلة من مصرف أجنبية .

٨- تقديم الحسابات الختامية لسنوات الخمسة الأخيرة مصدق عليها من قبل مكتب تدقيق ومحاسب قانوني معتمد .

٩- تقديم برائة للثمة من دوائر الضريبة لسنة الأخيرة .

١٠- القدرة الفنية للشركة المتقدمة من خلال تقديم بيانات الشركة وإرفاق C.V عنها وعن الشركات المتعددة لها وجنسيتها وإصالتها المالية والمشاريع المنفذة خلال السنوات السابقة .

١١- تتم المساولة بين الشركات المتقدمة للاشتراك بالفرصه الاستثمارية (عقد المشاركة) على أساس كون الشركة من الشركات العالمية المسجلة والمتخصصة في المجال الصناعي ومدى رسالتها وإمكاناتها التأسيسية والتصنيعية وموقفها المالي وحجم المشاريع المنفذة من قبلها داخل العراق وخارجه ومدى كفاءتها برقد شركة ابن ماجد العامة بالتكنولوجيا الحديثة والقيمة المضافة للشركة ابن ماجد العامة ونسب الأرباح التي تحقق من عقد المشاركة .

١٢- يتم قبول العروض المقدمة من قبل الشركات العراقية والعربية والأجنبية .

١٣- الالتزام بفتح فرع في العراق في حال توقيع عقد المشاركة وتقديم كتاب برائة للثمة من البيئة العامة للضرائب لسنة المالية ٢٠٢١ في حال فتح الفرع داخل العراق للشركة .

١٤- إن لا تكون الشركة مشمولة بالمقاطعة وإن لا تكون مخرجة ضمن القائمة السوداء .

١٥- تقديم العروض داخل ظروف مغلقة ومختومة وبدون عليها رقم واسم الفرصه لاستثمارية .

١٦- يتحمل من يرسو عليه عقد المشاركة أجور نشر الإعلان .

١٧- في حال مصادفة يوم العلق عطلة رسمية يكون اليوم التالي هو تاريخ العلق ولا تقل أي عطاء يرد بعد ذلك .

١٨- يلتزم الشريك بتقديم خطاب ضمان عند توقيع العقد بمبلغ لا يقل عن (١٠٠,٠٠٠) مائة ألف دولار لضمان تنفيذ الالتزامات العامة يتم إطلاقه حال إكمال المتطلبات المترتبة على الشريك .

١٩- يكون آخر موعد لتقديم العطاءات يوم الأحد المصادف ٢٠٢١/١٢/٥ الساعة الثانية عشر ظهرا .

٢٠- يكون انعقاد المؤتمر يوم الاثنين الموافق ٢٩ / ١١ / ٢٠٢١ في الساعة العاشرة صباحا للأجابة على الاستفسارات الخاصة بالعطاء المعان .

رقم عقد المشاركة	موضوعها	تاريخ العلق
٦/م/ب ن م/٢٠٢١ (عقد مشاركة)	وموضوعها :- (أنشاء مجمع لبناء واصلاح السفن النهريه والبحريه)	نهاية الدوام الرسمي يوم الأحد المصادف ٢٠٢١/١٢/٥

رئيس قسم المشتريات أقدم

شركة ابن ماجد العامة

عبد طاهر جاسم

حسود كاسا فليس

Ministry of Industry and Minerals / Ibn Majid State Company
T/ Announcing an investment opportunity (participation contract)
6/M/BNM/2021 and its subject

(Establishment of a complex for the construction and repair of river and sea vessels)

Ibn Majid General Company, one of the formations of the Ministry of Industry and Minerals, invites all sober Iraqi, Arab and foreign companies to (establish a complex for the construction and repair of river and marine vessels) that have the ability, efficiency and advanced technical capabilities in the fields of the announced investment opportunity to submit their offers for the investment opportunity (participation contract) to participate with Our company is based on Article (15) of the Public Companies Law No. 22 of 1997 amended under the terms announced on the Ibn Majid General Company website within the international internet and the website of the Ministry of Industry and Minerals. Companies wishing to participate should review the company's headquarters located in Basra Governorate / Saad Square / opposite the radio transmitters And the TV to receive the documents related to the investment opportunity (participation contract) for an amount of (250,000) two hundred and fifty thousand dinars only, non-refundable, and to submit their technical and commercial offers, including all the required documents and data, as shown below:

- 1- Include in the technical offer that the company applying to participate in the investment opportunity should participate in preparing all designs and constructional, mechanical and electrical plans, including detailed plans, selecting materials and electromechanical equipment, and participating in purchasing operations.
- 2- Consultation, coordination and cooperation between the two parties before the stage of submitting technical and commercial offers to the final beneficiary.
- 3- The participation of the cadres of the General Ibn Majid Company in the on-site implementation and under the supervision of the experts of the second party (the partner).
- 4- Cooperation and joint work on developing investment opportunities and providing them with all new and advanced technologies.
- 5- The two parties strive continuously and continuously to reach the highest rate of manufacturing and implementation in the factories of (Ibn Majid General Company) to achieve the highest added value and at a rate of no less than 25% that can be increased and to achieve a profit rate to be agreed upon and for each contract implemented (appendices to the partnership contracts).
- 6- Submit all the supporting documents of the company represented by the company's incorporation certificate, certified by the Embassy of the Republic of Iraq in the country of incorporation.
- 7- Submission of a letter of endorsement from the sober banks approved by the Central Bank of Iraq, confirming the financial efficiency of the company, provided that it is certified by the Iraqi Ministry of Foreign Affairs in the event that it is issued by foreign banks.
- 8- Submitting the final accounts for the last five years, certified by an auditing office and certified chartered accountant.



- 10- The technical ability of the applicant company by submitting the company's data and attaching a C.V about it and the companies supporting it, their nationality, similar works and projects implemented during the previous years.
- 11- Comparison between the companies developed to participate in the investment opportunity (participation contract) is made on the basis that the company is one of the international manufacturers specialized in the industrial field, its sobriety, its design and manufacturing capabilities, its financial position, the size of the projects implemented by it inside and outside Iraq, and the extent to which it provides Ibn Majid General Company with modern technology. And the added value of the public company Ibn Majid and the percentage of profits that are realized from the partnership contract.
- 12- Offers submitted by Iraqi, Arab and foreign companies are accepted.
- 13- Commitment to open a branch in Iraq in the event of signing the partnership contract and submitting a clearance letter from the General Tax Authority for the fiscal year 2021 in the event that the company has a branch inside Iraq.
- 14- If the company is not included in the boycott and is not included in the blacklist.
- 15- Submitting offers within closed and sealed envelopes, with the number and name of the investment opportunity written on it.
- 16- The person to whom the partnership contract is awarded shall bear the fees for publishing the advertisement.
- 17- In the event that the closing day coincides with an official holiday, the next day will be the closing date, and no bid received after that will be accepted.
- 18- The partner is obligated to submit a letter of guarantee upon signing the contract for an amount of not less than (100,000) one hundred thousand dollars to ensure the implementation of the general obligations to be launched upon completion of the requirements arising from the partner.
- 19- The last date for submitting bids is on Sunday 5/12/2021 at twelve noon.
- 20- The conference will be held on Monday, 29/11/2021 at ten in the morning in order to answer the inquiries related to the announced bid.

Participation contract number	subject	closing date
6/PM/PM/2021	(Establishing a complex for the construction and repair of river and marine vessels)	End of official working hours on Sunday 5/12/2021 (Participation contract)


Ibn Majid General Company

Haider Taher Jassim

General Manager and Chairman of the Board of Directors



رئيس مجلس ادارة
شركة ابن ماجيد العامة
محمد
Mohammed